

tina, who with skill and intelligence has presided over our labours, my most sincere congratulations and my thanks for his concern for, and active efforts toward, peace and world security.

The PRESIDENT (*translated from Spanish*): Since the six countries presented their draft resolution at today's meeting, the representatives of the United States of America, Great Britain, France, the Union of Soviet Socialist Republics and the Ukrainian Soviet Socialist Republic, have only just received the exact and complete text.

Therefore, and in accordance with the proposals made by some of the representatives who presented the resolution to the Security Council, it seems wise to us to postpone the meeting for two or three days, that is until Monday, 25 October, at 3 o'clock, in order that the representatives may study the draft resolution in question in its entirety.

The meeting rose at 5.40 p.m.

THREE HUNDRED AND SEVENTY-FIRST MEETING

Held at the Palais de Chaillot, Paris, on Friday, 22 October 1948, at 8.30 p.m.

President : Mr. Warren R. AUSTIN
(United States of America).

Present : The representatives of the following countries : Argentina, Belgium, Canada, China, Colombia, France, Syria, Ukrainian Soviet Socialist Republic, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom, United States of America.

1. Continuation of the election of five members of the International Court of Justice

The PRESIDENT : We shall continue to consider the election of five members of the International Court of Justice, because the consideration of that item on our agenda was not completed this morning. The proof of that is contained in a letter from Mr. H. V. Evatt, the President of the General Assembly, which I shall now read to you. It is dated 22 October and addressed to the President of the Security Council, and states :

« I have the honour to inform you that in the first meeting of the General Assembly held on 22 October 1948 [*152nd plenary meeting*] for the purpose of electing five members of the International Court of Justice, the following candidates have obtained an absolute majority of votes in the General Assembly :

gères de l'Argentine, qui a présidé à nos travaux avec habileté et intelligence, mes plus sincères félicitations et l'expression de ma reconnaissance pour les efforts assidus qu'il a déployés en faveur de la paix et de la sécurité du monde.

Le PRÉSIDENT (*traduit de l'espagnol*) : Etant donné que les six pays qui ont élaboré le projet de résolution n'en ont communiqué le texte intégral qu'à la séance d'aujourd'hui, les représentants des États-Unis d'Amérique, du Royaume-Uni, de la France, de l'Union des Républiques socialistes soviétiques et de la République socialiste soviétique d'Ukraine viennent seulement d'en prendre connaissance.

En conséquence, et conformément aux suggestions formulées par quelques-uns des auteurs, il serait opportun d'ajourner la séance et de reprendre les débats lundi prochain 25 octobre, à 15 heures, afin de permettre aux représentants d'étudier complètement le projet de résolution dont il s'agit.

La séance est levée à 17 h. 40.

TROIS-CENT-SOIXANTE ET ONZIÈME SÉANCE

Tenue au Palais de Chaillot, Paris, le vendredi 22 octobre 1948, à 20 h. 30.

Président : M. Warren R. AUSTIN
(États-Unis d'Amérique).

Présents : Les représentants des pays suivants : Argentine, Belgique, Canada, Chine, Colombie, France, Syrie, République socialiste soviétique d'Ukraine, Union des Républiques socialistes soviétiques, Royaume-Uni, États-Unis d'Amérique.

1. Suite de l'élection de cinq membres de la Cour internationale de Justice

Le PRÉSIDENT (*traduit de l'anglais*) : Nous allons continuer à procéder à l'élection de cinq membres de la Cour internationale de Justice, car ce point de l'ordre du jour n'a pas été épuisé ce matin. Voici en effet une lettre de M. H. V. Evatt, Président de l'Assemblée générale, datée du 22 octobre et adressée au Président du Conseil de sécurité. Elle est ainsi conçue :

« J'ai l'honneur de vous informer qu'au cours de la première séance de l'Assemblée générale, tenue le 22 octobre 1948 [*152^e séance plénière*], en vue d'élire cinq membres de la Cour internationale de Justice, les candidats suivants ont obtenu la majorité absolue des voix à l'Assemblée générale :

“ Judge Abdel Hamid Badawi (Egypt) ;

“ Judge Hsu Mo (China) ;

“ Judge John Erskine Read (Canada) ;

“ Professor Jean Spiropoulos (Greece) ;

— “ Judge Bohdan Winiarski (Poland).

“ Having received your communication in which you informed me of the results of the balloting in the first meeting of the Security Council, I have announced to the General Assembly the election of Judge Badawi, Judge Hsu Mo, Judge Read and Judge Winiarski.

“ In view of the fact that one vacancy remains to be filled I have called a second meeting of the General Assembly this evening at 8.30 p.m. ”

Therefore, the business of this meeting is to proceed with the balloting for one judge. The list of candidates will be distributed, but the difference between the new list and the list we used this morning is that the judges already selected will be omitted. The names of the following are omitted from the new list : Badawi Pasha of Egypt, Mr. Hsu Mo of China, Mr. Read of Canada, and Mr. Winiarski of Poland.

A ballot containing more than one name will not be valid.

Mr. EL-KHOURI (Syria) : Is the same procedure to be followed in the General Assembly? Are we to consider that the election of the four judges will be confirmed, and that we are only to elect one now?

The PRESIDENT : The communication which I have just read from the President of the General Assembly states :

“ In view of the fact that one vacancy remains to be filled I have called a second meeting of the General Assembly this evening at 8.30 p.m. ”

A vote was taken by secret ballot, as follows :

Number of votes cast, 11 ;

Majority required, 6.

Number of votes obtained :

Mr. Zoricic (Yugoslavia), 5 ;

Mr. Spiropoulos (Greece), 3 ;

Sir Benegal Narsinga Rau (India), 3.

The PRESIDENT : As no candidate has received the required number of votes, we shall proceed to another ballot.

A vote was taken by secret ballot, as follows :

Number of votes cast, 11 ;

Majority required, 6.

« Le juge Abdel Hamid Badaoui (Egypte) ;

« Le juge Hsu Mo (Chine) ;

« Le juge John Erskine Read (Canada) ;

« Le professeur Jean Spiropoulos (Grèce) ;

« Le juge Bohdan Winiarski (Pologne).

« Ayant reçu la communication par laquelle vous m'informez des résultats du scrutin au cours de la première séance du Conseil de sécurité, j'ai annoncé à l'Assemblée générale l'élection du juge Badaoui, du juge Hsu Mo, du juge Read et du juge Winiarski.

« Considérant qu'un poste vacant reste à pourvoir, j'ai convoqué une deuxième séance de l'Assemblée générale ce soir à 20 h. 30. »

Nous sommes donc réunis ici pour procéder à l'élection d'un juge. On va vous remettre la liste des candidats ; vous constaterez que les juges élus ce matin n'y figurent pas. Les noms suivants sont supprimés dans la nouvelle liste : Badaoui Pacha, Egypte ; M. Hsu Mo, Chine ; M. Read, Canada, et M. Winiarski, Pologne.

Tout bulletin de vote portant plus d'un nom sera considéré comme nul.

M. EL-KHOURI (Syrie) (*traduit de l'anglais*) : Suivra-t-on la même procédure à l'Assemblée générale? Devons-nous considérer que l'élection des quatre juges sera confirmée et que nous n'avons plus qu'à en élire un?

Le PRÉSIDENT (*traduit de l'anglais*) : La lettre du Président de l'Assemblée générale, que je viens de vous lire, précise :

« Considérant le fait qu'un poste vacant reste à pourvoir, j'ai convoqué une deuxième séance de l'Assemblée générale ce soir à 20 h. 30. »

Il est procédé au vote au scrutin secret.

Nombre de bulletins déposés, 11 ;

Majorité requise, 6.

Nombre de voix obtenues :

M. Zoritchitch (Yougoslavie), 5 ;

M. Spiropoulos (Grèce), 3 ;

Sir Benegal Narsinga Rau (Inde), 3.

Le PRÉSIDENT (*traduit de l'anglais*) : Aucun candidat n'ayant obtenu la majorité requise, nous procéderons à un autre tour de scrutin.

Il est procédé au vote au scrutin secret.

Nombre de bulletins déposés, 11 ;

Majorité requise, 6.

Number of votes obtained :

Mr. Zoricic (Yugoslavia), 7 ;
 Mr. Spiropoulos (Greece), 3 ;
 Sir Benegal Narsinga Rau (India), 1.

The PRESIDENT : I declare Mr. Zoricic, who obtained the required majority, elected by the Security Council.

The meeting will now recess, subject to call when the General Assembly is ready to report.

The meeting was suspended at 9.05 p.m. and reconvened at 9.40 p.m.

The PRESIDENT : I will now read to you the following communication which I have received from the President of the General Assembly, dated 22 October 1948 :

“ I have the honour to inform you that Judge Milovan Zoricic has received an absolute majority of votes in the General Assembly during the second meeting of the General Assembly [153rd plenary meeting] held on 22 October 1948 in the ballots for the election of a member of the International Court of Justice. ”

There is no further business to be done at this meeting, so that I do not think anything more remains for me to do than to declare Mr. Zoricic elected, and to adjourn.

Mr. EL-KHOURI (Syria) : I think we should congratulate the members who have been re-elected. It proves their competence and their capacity to continue their work, and we think they will fulfil their duties to the satisfaction of the world.

The PRESIDENT : Nobody could have conveyed those congratulations more gracefully than the distinguished scholar from Syria.

The meeting rose at 9.45 p.m.

Nombre de voix obtenues :

M. Zoritchitch (Yougoslavie), 7 ;
 M. Spiropoulos (Grèce), 3 ;
 Sir Benegal Narsinga Rau (Inde), 1.

Le PRÉSIDENT (*traduit de l'anglais*) : M. Zoritchitch a obtenu la majorité requise ; je le déclare donc élu par le Conseil de sécurité.

La séance est levée et reprendra lorsque l'Assemblée générale nous aura envoyé son rapport.

La séance est suspendue à 21 h. 05 et reprend à 21 h. 40.

Le PRÉSIDENT (*traduit de l'anglais*) : J'ai l'honneur de vous lire la communication suivante, datée du 22 octobre 1948, que j'ai reçue du Président de l'Assemblée générale :

« J'ai l'honneur de vous informer que le juge Milovan Zoritchitch a obtenu la majorité absolue des voix de l'Assemblée générale, au cours de la deuxième séance tenue le 22 octobre 1948 [153^e séance plénière] pour l'élection d'un membre de la Cour internationale de Justice. »

L'ordre du jour de cette séance étant épuisé, il ne me reste plus qu'à déclarer élu M. Zoritchitch et à lever la séance.

M. EL-KHOURI (Syrie) (*traduit de l'anglais*) : J'estime qu'il convient d'adresser nos félicitations aux membres réélus. C'est là un témoignage de leur compétence et de leur capacité à poursuivre leurs travaux ; nous pensons qu'ils accompliront leur tâche à la satisfaction du monde.

Le PRÉSIDENT (*traduit de l'anglais*) : Personne n'aurait pu formuler ces félicitations de façon plus heureuse que le savant et distingué représentant de la Syrie.

La séance est levée à 21 h. 45.

SALES AGENTS OF THE UNITED NATIONS PUBLICATIONS

DEPOSITAIRES DES PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES

ARGENTINA—ARGENTINE
Editorial Sudamericana S.A.
Alsina 500
BUENOS AIRES

AUSTRALIA—AUSTRALIE
H. A. Goddard Pty. Ltd.
255a George Street
SYDNEY, N. S. W.

BELGIUM—BELGIQUE
Agence et Messageries de la
Presse, S. A.
14-22 rue du Persil
BRUXELLES

BOLIVIA—BOLIVIE
Librería Científica y Literaria
Avenida 16 de Julio, 216
Casilla 972
LA PAZ

CANADA
The Ryerson Press
299 Queen Street West
TORONTO

CHILE—CHILI
Edmundo Pizarro
Merced 846
SANTIAGO

CHINA—CHINE
The Commercial Press Ltd.
211 Honan Road
SHANGHAI

COLOMBIA—COLOMBIE
Librería Latina Ltda.
Apartado Aéreo 4011
BOGOTÁ

COSTA RICA—COSTA-RICA
Trejos Hermanos
Apartado 1313
SAN JOSÉ

CUBA
La Casa Belga
René de Smedt
O'Reilly 455
LA HABANA

**CZECHOSLOVAKIA—
TCHECOSLOVAQUIE**
F. Topič
Národní Trida 9
PRAHA 1

DENMARK—DANEMARK
Einar Munksgaard
Nørregade 6
KJOBENHAVN

**DOMINICAN REPUBLIC—
REPUBLIQUE DOMINICAINE**
Librería Dominicana
Calle Mercedes No. 49,
Apartado 656
CIUDAD TRUJILLO

ECUADOR—EQUATEUR
Muñoz Hermanos y Cía.,
Nueve de Octubre 703,
Casilla 10-24
GUAYAQUIL

EGYPT—EGYPTE
Librairie "La Renaissance d'Egypte"
9 Sh. Adly Pasha
CAIRO

FINLAND—FINLANDE
Akateeminen Kirjakauppa
2, Keskuskatu
HELSINKI

FRANCE
Editions A. Pedone
13, rue Soufflot
PARIS, V°

GREECE—GRECE
"Eleftheroudakis"
Librairie internationale
Place de la Constitution
ATHÈNES

GUATEMALA
José Goubaud
Goubaud & Cía. Ltda.
Sucesor
5a Av. Sur No. 6 y 9a C. P.,
GUATEMALA

HAITI
Max Bouchereau
Librairie "A la Caravelle"
Boîte postale 111-B
PORT-AU-PRINCE

INDIA—INDE
Oxford Book & Stationery Company
Scindia House
NEW DELHI

IRAN
Bongahe Piaderow
731 Shah Avenue
TEHERAN

IRAQ—IRAK
Mackenzie & Mackenzie
The Bookshop
BAGHDAD

LEBANON—LIBAN
Librairie universelle
BEYROUTH

LUXEMBOURG
Librairie J. Schummer
Place Guillaume
LUXEMBOURG

NETHERLANDS—PAYS-BAS
N. V. Martinus Nijhoff
Lange Voorhout 9
S'GRAVENHAGE

**NEW ZEALAND—
NOUVELLE-ZELANDE**
Gordon & Gotch, Ltd
Waring Taylor Street
WELLINGTON

NICARAGUA
Ramiro Ramírez V.
Agencia de Publicaciones
MANAGUA, D. N.

NORWAY—NORVEGE
Johan Grundt Tanum Forlag
Kr. Augustgt. 7A
OSLO

PHILIPPINES
D. P. Pérez Co.
132 Riverside
SAN JUAN

SWEDEN—SUEDE
A.-B. C. E. Fritzes Kungl.
Hofbokhandel
Fredsgatan 2
STOCKHOLM

SWITZERLAND—SUISSE
Librairie Payot S. A.
LAUSANNE, GENÈVE, VEVEY,
MONTREUX, NEUCHÂTEL,
BERNE, BASEL
Hans Raunhardt
Kirchgasse 17
ZURICH I

SYRIA—SYRIE
Librairie universelle
DAMAS

TURKEY—TURQUIE
Librairie Hachette
469 Istiklal Caddesi
BEYOGLU-ISTANBUL

**UNION OF SOUTH AFRICA—
UNION SUD-AFRICAIN**
Central News Agency
Commissioner & Rissik Sts.
JOHANNESBURG and at CAPETOWN
and DURBAN

**UNITED KINGDOM—
ROYAUME-UNI**
H. M. Stationery Office
P. O. Box 569
LONDON, S.E. 1
and at H.M.S.O. Shops in
LONDON, EDINBURGH, MANCHESTER
CARDIFF, BELFAST and BRISTOL

**UNITED STATES OF AMERICA—
ETATS-UNIS D'AMERIQUE**
International Documents Service
Columbia University Press
2960 Broadway
NEW YORK 27, N. Y.

URUGUAY
Oficina de Representación de
Editoriales
Av. 18 de Julio 1333 Esc. 1
MONTEVIDEO

VENEZUELA
Escritoria Pérez Machado
Conde a Piñango 11
CARACAS

YUGOSLAVIA—YOUGOSLAVIE
Drzavno Preduzece
Jugoslovenska Knjiga
Moskovska Ul. 36
BEOGRAD